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Zuidplas, met als belangrijkste kern Nieuwerkerk 
aan den IJssel, is met name in de jaren zeventig 
en tachtig van de vorige eeuw sterk gegroeid. Dat 
heeft wijken opgeleverd die erg groen waren, in 
zekere zin misschien zelfs te groen. Roosendaal 
neemt me mee naar het Groene Hart Park om zijn 
punt te maken. Dit is een langgerekt park, dat 
tussen een aantal woonwijken zit ingeschoven en 
dat met name fungeert als een soort hub voor het 
drukke fietsverkeer. Het is rond de middag als we 
in het parkje zijn. Er zijn geen wandelaars of recre-
anten, maar wel heel veel fietsers. Rozendaal: ‘Dit 
park hebben we recentelijk op de schop genomen 
en vooral open gemaakt. De grote sfeerbepalende 
platanen konden we gelukkig laten staan, maar 
voor de rest hebben we heel veel gekapt. Het 
bosplantsoen is weggehaald en vervangen door 
gazons en vaste planten. Daarmee kwam er weer 
licht en lucht in het park en werd het wat vriende-
lijker voor de bezoekers.’ 

Rozendaal: “Ook op het gebied van bomen zijn we 
andere keuzes gaan maken. Onze gemeente werd 
voornamelijk gekenmerkt door een oververtegen-
woordiging van grote landschappelijke bomen, 
die eigenlijk allemaal niet duurzaam zijn gebleken. 
De soorten waar ik het nu over heb, zijn met name 
populier, wilg, es en els; wat wij “de grote vier” 
noemen. Ik zeg niet dat we deze soorten niet meer 
aanplanten, maar dan wat minder in het stedelijke 

gebied en meer in het buitengebied. Van es en els 
hebben we bijvoorbeeld veel overlast door wind-
gevoeligheid. Ik ben heus wel van de experimen-
ten, maar ik wil nu liefst een aantal soorten aanwij-
zen die we met voorkeur gaan planten. Prunus sar-
gentii, een smal opgaande sierkers die gevonden 
is door Charles Sargent, de eerste directeur van het 
Arnold Arboretum, is daar een voorbeeld van.”

Lastig om te kweken
Ook voor Wouter Mauritz van Combinatie Mauritz 
boomkwekerijen is het een bijzondere boom. "De 
Rancho is lastig om te kweken. Veel kwekers wil-
len er hun vingers niet aan branden. De Prunus 
sargentii ‘Rancho’ is een goede cultivar die wij 
graag aanbieden, al was het alleen maar omdat hij 
lastig is om te kweken en veel kwekers hun vingers 
niet aan deze boom willen branden. De prijsvor-
ming is daarom goed.’ Mauritz weet natuurlijk als 
geen ander dat beheerders niet altijd alleen maar 
op zoek zijn naar bomen voor de eeuwigheid. 
Sierkersen zijn en blijven dan populair.

Gebruikswaardenonderzoek
Prunus sargentii ‘Rancho’ is opgenomen in het 
gebruikswaardenonderzoek van PPO. Voor dit 
onderzoek – op dit moment worden pogingen 
ondernomen om dit weer tot leven te brengen – 
zijn tussen 1997 en 2005 op tal van locaties vele 
honderden bomen geplant. Voor Prunus sargentii 

‘Rancho’ betrof het locaties in Hilversum, Zundert 
en Leeuwarden. Helaas is via de website van het 
onderzoek niet meer te achterhalen wat de status 
van deze bomen is.

Geert Jan Rozendaal van de gemeente Zuidplas.

Wouter Mauritz van Combinatie Mauritz

Wie gaat stuivertje wisselen 
met de grote vier van Zuid-
plas: es, els, wilg en populier? 
Prunus sargentii ‘Rancho’ als drager van de openbare ruimte 

Natuurlijk wil Geert Jan Rozendaal van de 

gemeente Zuidplas optreden als boomambas-

sadeur. Maar welke boom wil hij in de com-

petitie brengen? De uiteindelijke keuze blijkt 

makkelijk te zijn: Prunus sargentii ‘Rancho’, een 

van de soorten die zijn gemeente graag en veel 

inzet als vervanging van de grote vier van deze 

Zuid-Hollandse gemeente.
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